

Media Advisory

Directorate of Communication

Ref: MA104b10

Tel. +33 (0)3 88 41 25 60

Fax +33 (0)3 88 41 39 11

Internet: www.coe.int

e-mail: pressunit@coe.int



COUNCIL
OF EUROPE

CONSEIL
DE L'EUROPE

47 member States

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav
Republic of
Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

05.10.2010

Council of Europe Conference "Visibility and Recognition of Roma Culture: Putting Roma Culture on the Map"

Date: 7 October 2010

Place: Council of Europe, Agora Building, Strasbourg, France

Description: *Finding out more about the Roma heritage and way of life.* Heritage partners and Roma representatives from the United Kingdom, Germany, Greece, Romania and Slovenia, will explore, celebrate and develop best practice in making Roma culture visible across Europe.

This heritage conference marks the official launch of the '[Roma Routes](#)' project - a project supported by the Council of Europe, in partnership with heritage organisations, showcasing Roma culture to create a Roma Route of Culture and Heritage. The aim is to allow Roma culture to be seen and understood, away from political and social tensions, through song, dance, artefacts, family history, food and customs.

[For more information](#)

Conférence du Conseil de l'Europe "Visibilité et reconnaissance de la culture des Roms: faire émerger la culture Rom de l'oubli"

Date : 7 octobre 2010

Lieu : Conseil de l'Europe - bâtiment Agora - Strasbourg - France

Description : *Découvrir le patrimoine et la culture Rom.* Des partenaires du patrimoine et des représentants de la communauté Rom en provenance du Royaume Uni, d'Allemagne, de Grèce, de Roumanie et de Slovénie étudieront les moyens d'explorer, célébrer et développer de bonnes pratiques aptes à faire connaître à travers toute l'Europe la culture des Roms.

Cette conférence sur le patrimoine Rom marque le lancement du projet '[les Routes Roms](#)' soutenu par le Conseil de l'Europe en partenariat avec des organisations du patrimoine. Des manifestations autour de la culture Rom prépareront le terrain pour une Route Rom de la culture et du patrimoine. L'objectif du projet est de faire découvrir et comprendre la culture Rom loin des tensions politiques et sociales, par la chanson, la danse, les objets d'art, les histoires familiales, la gastronomie et les coutumes.

[Pour plus d'information](#)

To receive our press releases by e-mail, contact: Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.